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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 8. maj 2012 ud-
bedt sig min besvarelse af spørgsmål 71 i forbindelse med forslag til lov om ændring af 
lov om randzoner, L 145. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF).

Spørgsmål 71:
”Vil ministeren redegøre for status vedr. kortlægningen af 2 meters bræmmer, der skal 

være på plads i god tid inden de endelige randzoner og deres bredde kan udlægges?”

Svar:
Dette spørgsmål vedrører ikke L 145, men snarere loven om randzoner, der blev vedta-
get i 2011 under VK-regeringen.

Der udestår fortsat at få tilvejebragt de relevante oplysninger om 2 meter bræmmerne
efter vandløbsloven. Oplysninger om 2 meter bræmmer er bl.a. nødvendige for at kunne 
beregne den endelige randzonebredde, så der kan udlægges de ca. 50.000 ha landbrugs-
areal i randzonerne.

Skulle det mod forventning ikke være muligt at tilvejebringe det nødvendige kortgrund-
lag om 2 meter bræmmer tilstrækkeligt tidligt i forhold til lovens ikrafttræden, vil der 
blive truffet beslutning om, hvordan dette så kan ske og i sidste ende om en evt. udsæt-
telse af loven. 

Jeg har fået oplyst fra NaturErhvervstyrelsen, at der har været holdt møde mellem Natur-
styrelsen, som er ansvarlig for vandløbsloven, og NaturErhvervstyrelsen på direktørni-
veau om dette spørgsmål. Det er aftalt at nedsætte en styregruppe, der skal følge frem-
driften med at tilvejebringe de nødvendige oplysninger.
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